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Kommunstyrelsen 

§ 300 KFKS 2020/325 

Motion - Grönytefaktor Nacka stad 
Motion den 20 april 2020 av Lisskulla Zqyane och Ninni Linbe,g (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att intentionerna i motionen egentligen redan uppfylls 

eftersom det redan finns möjlighet att ställa krav på gröna värden i samband med 
markanvisningar enligt Program för markanvändning. Kommunfullmäktige noterar att 

kommunstyrelsen nu kommer att förorda att alla stadsbyggnadsprojekt arbetar aktivt med 
att bevara, utveckla och följa upp gröna värden. Motionen kan därmed anses delvis bifallen. 

Ärende 
I motion till kommunfullmäktige den 20 april 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Linberg 

(MP) föreslås att kommunen börjar använda grönytefaktorn i detaljplanearbetet även 
utanför Nacka stad. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 20 april 2020 att 
remittera motionen Grönytefaktor Nacka stad till stadsledningskontoret genom enheten 

för strategisk stadsutveckling samt till miljö- och stadsbyggnadsnämnden genom 
planenheten för utredning och förslag till beslut. 

Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 september 2020. Miljö

och stads byggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att intentionerna 
i motionen redan uppfylls eftersom det finns möjlighet att ställa krav på gröna värden i 
samband med markanvisningar enligt Program för markanvändning. Miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen 
förordar att alla stadsbyggnadsprojekt arbetar aktivt med att bevara, utveckla och följa upp 
gröna värden. 

Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer att det redan idag är möjligt att ställa krav 

på särskilda gröna värden i samband med markförsäljning i övriga Nacka i linje med 
intentionen i motionen. Det är viktigt att systematiskt arbeta för att bevara och utveckla 
gröna värden i den fysiska planeringen även inom de projekt som inte omfattas av 

Grönytefaktorn - Nacka stad. Enheten for strategisk stadsutveckling instämmer i miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 oktober 2020, 

§193 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 2 oktober 2020 

Bilaga 1 Motion Grönytefaktor Nacka stad av Lisskulla Zayane och Ninni Linberg (MP) 
Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 september 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 4 september 2020 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade nytt förslag till beslutsformulering enligt följande: 

"Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att intentionerna i motionen egentligen redan uppfylls 

eftersom det redan finns möjlighet att ställa krav på gröna värden i samband med 
markanvisningar enligt Program för markanvändning. Kommunfullmäktige noterar att 
kommunstyrelsen nu kommer att förorda att alla stadsbyggnadsprojekt arbetar aktivt med 

att bevara, utveckla och följa upp gröna värden. Motionen kan därmed anses delvis 
bifallen." 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till Sidney Holms (MP) yrkande. I yrkandet instämde Hans 
Peters (C), Khashayar Farmanbar (S), Tomas Ottosson (V) och Esa Örmä (SD). 

Bes I utsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
"Sverigedemokraterna vill ge sitt stöd till det nyttiga begreppet Grönytefaktor inom 
detaljplanering, och vill också att begreppet ska användas konsistent tvärs igenom alla 
detaljplanerings-, nybyggnads-, utbyggnads-, och ombyggnadsprojekt i Nacka, som en enkel 

disciplin för alla inblandade. Grönytefaktor som begrepp är också en tankehjälp och ett sätt 
att styra ideer och praktiskt arbete rätt inom bygg- och fastighets frågor, till hjälp för 
politiker och tjänstemän att låta Nacka fortsätta vara en grön kommun." 

Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
"Miljöpartiet fick under kommunfullmäktiges sammanträde 2020-03-02 igenom ett yrkande 

om att ambitionerna som uttrycks i kommunens styrdokument gällande miljö och klimat 
ska förverkligas och synliggöras vid kommande markanvisningar. Innan sommaren fick vi 

också igenom att grönytefaktorn ska finnas med redan i tidiga avtal med exploatörer. 
Tidigare konstaterades det bara att möjligheten att ställa krav på gröna värden fanns enligt 

kommunens styrdokument. Efter påverkan från Miljöpartiet ska kommunstyrelsen nu 
aktivt förorda detta i alla stadsbyggnadsprojekt i hela Nacka." 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdrags bestyrkande 


